

國立成功大學鼓勵跨機構合作研究試辦計畫

NCKU Pilot Program to Promote Inter-Institutional Collaborative Research

一、計畫目的

為強化本校整體研究動能與國際學術影響力，特訂定本試辦計畫，鼓勵各單位與國內外具卓越學術聲譽之研究機構合聘教研人員，推動高水準學術合作並產出具國際競爭力之研究成果，以達成下列目標：

- (一) 建構跨單位、跨領域及跨國之合作網絡。
- (二) 提升學術論文品質與國際能見度。
- (三) 增進本校於高影響力期刊之發表能量與競爭優勢。

1. Program Objectives

To strengthen the University's overall research capacity and international academic impact, this pilot program has been established to encourage colleges, departments, and centers to jointly appoint teaching and research staff in collaboration with domestic or overseas research institutions of outstanding academic reputation. By fostering high-level academic collaboration and generating internationally competitive research outcomes, the program aims to achieve the following objectives:

- (1) Establish cross-institute, cross-disciplinary, and international collaboration networks.
- (2) Enhance the quality and international visibility of academic publications.
- (3) Increase the University's capacity and competitive advantage for publishing in high-impact journals.

二、計畫期程：三年期試辦計畫。

2. Program Duration: Three-year pilot program.

三、申請資格：申請單位須為本校校級研究中心、學院或系所。

3. Eligibility: The applicant unit shall be an NCKU university-level research center, college, or department.

四、申請要件：

- (一) 申請單位須與國內研究機構或國外學研機構合聘或兼任在職之教研人員。

【備註：】

- 1. 合聘或兼任在職之教研人員其主聘單位須為國內研究機構或國外學研機構。
 - 2. 國內合作機構認列依國科會受補助名單為準，惟排除國內公私立大學、軍警院校、本校附設醫院（詳細名單請參閱計畫補充說明簡報）。
- (二) 合聘或兼任教研人員近三年曾以第一作者或通訊作者身分，在 SCI 或 SSCI 期刊發表至少 1 篇學術論文。

4. Application Requirements

- (1) The applicant unit shall have jointly appointed or adjunct teaching and research staff currently employed in collaboration with domestic research institutions or overseas academic and research institutions.

【Notes:】

- A. Jointly appointed or concurrently employed faculty members and researchers shall have their primary affiliation with a domestic research institute or an overseas academic or research institution.
- B. Domestic partner institutions shall comply with the NSTC's list of eligible subsidized organizations, excluding domestic universities, military and police academies, and NCKU Hospital. (For further details, please refer to the program's supplementary briefing).
- (2) These jointly appointed or adjunct teaching and research staff shall have published at least one academic paper as the first author or corresponding author in an SCI or SSCI journal within the past three years.

五、申請補助項目

- (一) 研究補助項目分為業務費、資本門及國外差旅費，並依階段與類別分階段撥付，補助金額依附件補助標準表核定。

5. Subsidy Items

- (1) Research subsidies are classified into **operating expenses**, **capital expenditures**, and **overseas travel expenses**. Funds will be disbursed by phase and category, and the approved amounts will be determined in accordance with the subsidy standards specified below and in the attached table.

階段 Phase	類別 Category	
第一階段 First Phase	合聘或兼任教研人員 Jointly Appointed or Adjunct Teaching & Research Personnel	補助聘任助理教授/助理研究員級以上教研人員 Subsidy for Appointing Teaching & Research Staff at Assistant Professor/Assistant Researcher Level or Higher
第二階段 Second Phase (論文出版費補助) (Subsidy for Publication Fee)	前 50%期刊論文 Top 50% Journal Articles	每人每年至多補助 10 篇 Each person may receive subsidies for up to 10 papers per year.
	前 20%期刊論文 Top 20% Journal Articles	
	前 10%期刊論文 Top 10% Journal Articles	
第三階段 Third Phase	前 10%期刊論文或 IF>7 Top 10% Journals or IF>7	

(出版後補助) 高品質論文、 國際合著論文 Post-publication Support for High- Quality & International Co- Authored Papers	前 5%期刊論文或 IF>10 Top 5% Journals or IF>10	
	《Nature》、《Science》或同等級期刊 <i>Nature, Science, or Equivalent Journals</i>	

(二) 論文發表須由合聘或兼任教研人員擔任第一作者或通訊作者，且國立成功大學須列為主要署名單位之一。

(2) Papers shall be authored by the jointly appointed or adjunct teaching and research staff as either first or corresponding author, and NCKU shall be listed as one of the primary affiliations.

(三) 期刊領域排名之認定，係以 Journal Citation Reports (JCR) 資料庫中之「JIF RANK」數值為依據。

(3) Journal field rankings shall be determined using the “JIF RANK” value from the Journal Citation Reports (JCR) database.

(四) 原則上以論文發表年度之影響因子數值為準；若申請時當年度之影響因子數值尚未公布，則以該期刊前一年度之影響因子數值作為認定標準。

(4) In principle, the impact factor values for the year of publication shall apply. If the current year's impact factor values have not yet been released at the time of application, the previous year's impact factor values shall be used instead.

六、申請程序與時限

(一) 第一階段(各單位請於完成人員聘任程序後，再行提出申請)：由單位提交申請表，如附件一。

(二) 第二階段：論文獲接受後，檢附申請表及相關證明文件提出申請，如附件二。

(三) 第三階段：論文正式刊登後，檢附申請表及相關證明文件提出申請，如附件三。

(四) 受理時間：自公告日起提出申請。

(五) 送件方式：線上申請（網址：<https://forms.gle/wJRmobMX6xbgwQ2K6>）。

6. Application Procedures and Deadlines

(1) Phase I (Please submit the application after completing the personnel appointment process): The unit submits the application form (see Appendix 1).

(2) Phase II: After the paper has been accepted, submit the application form with the required supporting documents (see Appendix 2).

(3) Phase III: After the paper has been formally published, submit the application form with the required supporting documents (see Appendix 3).

- (4) Submission Period: Applications accepted from the date of announcement.
- (5) How to Apply: Online at (URL:<https://forms.gle/wJRmobMX6xbgwQ2K6>).

七、經費來源與核銷

- (一) 計畫經費以全期款或二期撥付為原則，十月一日起執行者，以當年度及次年度經費分別支應 20%與 80%為原則。
- (二) 本計畫經費由教育部補助計畫支應，並依本校及相關經費來源規定辦理核銷與結報。

7. Funding Sources and Reimbursement

- (1) Project funds will, in principle, be disbursed either as a single payment or in two installments. For projects commencing on or after October 1, 20 percent of the budget will, in principle, be drawn from the current year and 80 percent from the following year.
- (2) The project is funded under a Ministry of Education subsidy program and shall be reimbursed and settled in accordance with NCKU policies and the applicable funding-source regulations.

八、附則

- (一) 申請人如有不實申報，經查屬實者，將取消補助資格並追回已撥付款項。
- (二) 參與計畫之所有成員須遵守相關學術倫理規範，包括但不限於研究誠信、著作權法及資料保護規範，嚴禁抄襲、捏造、篡改或其他違反學術倫理之行為。
- (三) 涉及人體試驗、動物實驗或其他須經倫理審查之研究，須於執行前取得本校或相關機構倫理審查委員會之核准。
- (四) 違反前述規範者，除依法追究外，將取消本計畫之申請及受補助資格，並追回已發放之經費。
- (五) 本公告未盡事宜，得視需要隨時修正或補充，並以研究發展處網站公告為準。

8. Supplementary Provisions

- (1) If an applicant is found to have made a false declaration, the subsidy will be cancelled and any funds already disbursed will be recovered.
- (2) All project participants shall comply with applicable standards of academic ethics, including—but not limited to—research integrity, copyright law, and data-protection regulations. Plagiarism, fabrication, falsification, or other violations of academic ethics are strictly prohibited.
- (3) Research involving human participants, animal experiments, or other activities requiring ethical review shall receive prior approval from NCKU's Institutional Review Board or the relevant institution's ethics committee before implementation.
- (4) In addition to any legal liability, violations of the above provisions will result in cancellation of the project application and subsidy eligibility, and any funds already disbursed will be recovered.

- (5) Matters not covered in this announcement may be amended or supplemented as necessary, and the latest version posted on the Office of Research and Development website shall prevail.

九、 本案聯絡人

研究發展處學術發展組

許慈芳，分機 50914

Email : z11104010@email.ncku.edu.tw

9. Project Point of Contact

Ms. Hsu of RIDD

Ext. 50914 / Email : z11104010@email.ncku.edu.tw